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WO-RA.0012.3.6.2022 

Protokół nr 25/22 posiedzenia 

Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska 

z dnia 7 września 2022 roku 

 

Ad 1) 

Posiedzenie Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska otworzył 

Przewodniczący Tomasz Skibicki, który powitał członków Komisji 

i zaproszonych gości. 

 

Ad 2) 

Obecni: 

 Przewodniczący:   Tomasz Skibicki, 

 Zastępca Przewodniczącego: Krzysztof Wachowiak, 

 Członkowie: Maciej Biskup, 

Izabela Dereszewicz, 

Marcin Krawiec, 

Alfred Siama. 

Nieobecna była Patrycja Andrzejewska-Kmiecik. Lista obecności stanowi 

załącznik nr 1 do protokołu. W posiedzeniu udział wzięli: 

 Sekretarz Powiatu Justyna Dębska, 

 Kierownik Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie Nadzór 

Wodny Agnieszka Zielińska, 

 Specjalista Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie Nadzór 

Wodny Magdalena Potkowska, 

 Stanowisko ds. Leśnictwa Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa 

i Leśnictwa Marcin Kapała, 

 Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego 

Sebastian Czwojda. 

 

Ad 3) 

Przewodniczący Tomasz Skibicki przedstawił porządek obrad. Uwag nie 

zgłoszono. 
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Porządek obrad 25/22 Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska: 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Ustalenie porządku obrad. 

4. Przyjęcie rezygnacji Zastępcy Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, 

Leśnictwa i Ochrony Środowiska Krzysztofa Wachowiaka z pełnienia 

funkcji Zastępcy Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska. 

5. Spotkanie z przedstawicielami Państwowego Gospodarstwa Wodnego 

Wody Polskie w Gostyniu. 

6. Wolne głosy i wnioski. 

7. Zakończenie. 

 

Ad 4) 

Przyjęcie rezygnacji Zastępcy Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Leśnictwa 

i Ochrony Środowiska Krzysztofa Wachowiaka z pełnienia funkcji Zastępcy 

Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska. 

Radna Izabela Dereszewicz zapytała Radnego Krzysztofa Wachowiaka, czy 

nie zmienił zdania. Powiedziała, że jest za tym, aby nadal pełnił swoją 

funkcję, ponieważ pełni ją dobrze. 

Przewodniczący Tomasz Skibicki powiedział, że zaskoczyła go rezygnacja 

radnego Wachowiaka złożona na ostatniej sesji. Współpraca z Zastępcą 

układała się bardzo dobrze, nie ma żadnych zastrzeżeń. Kiedy była potrzeba 

zastępowania Przewodniczącego robił to bardzo dobrze. Poruszył temat 

wyjaśnienia powodów rezygnacji. Powiedział, że Komisja będzie głosować 

w sprawie przyjęcia rezygnacji. 

Radny Marcin Krawiec skierował pytanie do Radnego Wachowiaka, czy 

podtrzymuje chęć rezygnacji. 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska Krzysztof Wachowiak odpowiedział, że podda się w ręce 

Komisji i będzie pracował zgodnie z decyzją podjętą w wyniku głosowania. 
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Przewodniczący Rady Powiatu Gostyńskiego Alfred Siama powiedział, 

że również pozytywnie ocenia pracę wiceprzewodniczącego i zwrócił się do 

niego z apelem, żeby nie rezygnował z pełnionej funkcji. Dodał, że będzie 

przeciwny przyjęciu rezygnacji przez Komisję. 

Radny Marcin Krawiec powiedział, że nie chciałby głosować przeciw woli 

wnioskodawcy. Stwierdził, że jeśli ktoś składa rezygnację to Komisja powinna 

ją przyjąć chyba, że wnioskodawca dobrowolnie wycofa rezygnację. 

Sekretarz Powiatu Justyna Dębska wyjaśniła, że w tej sytuacji 

zastosowanie mają przepisy zgodnie z art. 14 ust 3 ustawy o samorządzie 

powiatowym, który mówi, że jeżeli komisja nie przyjmie rezygnacji w ciągu 30 

dni, to ta rezygnacja staje się prawomocna. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju 

Gospodarczego Sebastian Czwojda poruszył temat dobrowolności pracy 

w Komisji Rady Powiatu Gostyńskiego w kontekście złożenia rezygnacji 

z pełnienia funkcji Zastępcy Przewodniczącego. 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska Krzysztof Wachowiak złożył deklarację, że wycofuje swoją 

rezygnację z pełnienia funkcji Zastępcy Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, 

Leśnictwa i Ochrony Środowiska. Omówił temat bieżących problemów 

rolnictwa. 

Przewodniczący Rady Powiatu Gostyńskiego Alfred Siama dopytał 

o kwestię formalną związaną z rezygnacją i jej wycofaniem przez Radnego 

Wachowiaka. Czy głosowanie nie jest potrzebne i sprawa jest zamknięta. 

Przewodniczący Tomasz Skibicki wyjaśnił, że Krzysztof Wachowiak złożył 

oświadczenie woli ustnie i tak samo wycofał ustnie swoją rezygnację. 

Sekretarz Powiatu Justyna Dębska powiedziała, że głosowanie tej sprawy 

jest bezpodstawne i bezzasadne. Dodała, że wycofanie rezygnacji w formie 

ustnej jest prawomocne, a projekt uchwały nie będzie przedmiotem obrad 

kolejnej sesji Rady Powiatu Gostyńskiego. 

 

Ad 5) 

Spotkanie z przedstawicielami Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody 

Polskie w Gostyniu. 
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Kierownik PGW WP w Gostyniu Agnieszka Zielińska wprowadziła 

radnych w temat tego, czym zajmuje się i jaki obszar obejmuje region 

Nadzoru Wodnego w Gostyniu. 

Radna Izabela Dereszewicz zapytała, gdzie jest siedziba Państwowego 

Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie w Gostyniu i ilu pracowników jest tam 

zatrudnionych. 

Kierownik PGW WP w Gostyniu Agnieszka Zielińska odpowiedziała, że 

siedziba znajduje się na ulicy Wiosny Ludów 5 w Gostyniu, gdzie jest 

zatrudnionych na etacie 3 pracowników biurowych. Koszeniem i pracami 

fizycznymi zajmują się firmy zewnętrzne na zasadzie przetargów, a sąsiednie 

nadzory wodne wspomagają wykonywanie niezbędnych prac. 

Zastępca Przewodniczącego Krzysztof Wachowiak zwrócił uwagę, że 

powiat gostyński należy pod dwa Nadzory Polskie, jakimi gminami zajmuje się 

RZGW Poznań. Jak wygląda współpraca ze spółkami wodnymi. Poprosił 

o wyjaśnienie jak się podniósł poziom wody po ostatnich opadach, i jak jest 

on zagospodarowany. Zwrócił uwagę na anomalie pogodowe. Jak się odbywa 

odprowadzanie wody z kanalizacji, a jak się wodę zatrzymuje. 

Kierownik PGW WP w Gostyniu Agnieszka Zielińska odpowiedziała, że 

współpraca ze spółkami wodnymi z Gostynia jest słaba, nie ma z nimi 

praktycznie kontaktu. Jednocześnie z innymi spółkami wodnymi współpraca 

jest bardzo dobra. Bardzo dobrze układa się współpraca ze spółkami wodnymi 

z terenu Kościana. Mamy dwa zbiorniki retencyjne, gdzie są wody 

retencjonowane w zbiorniku Jeżewo i Jaraczewo. W Gostyniu nie ma 

zbiornika, możemy wodę zatrzymać tylko w tzw. jazach na Kanale Obry. 

Zależy nam na tym, żeby zatrzymać wodę, ale na naszym terenie jest to 

trudne, bo albo Gostyń się topi, albo nie ma wody i jest susza. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju 

Gospodarczego Sebastian Czwojda powiedział, że zastanawia się dlaczego 

na komisję zostały zaproszone tylko przedstawicielki PGW WP w Gostyniu, 

skoro na terenie powiatu są również inne zlewnie. Pojawiła się masa pytań, na 

które nie otrzymaliśmy odpowiedzi. 



Strona 5 z 6 
 

Przewodniczący Komisji Tomasz Skibicki wyjaśnił, że taka była wola 

Komisji i spotkanie z przedstawicielkami Wód Polskich bardzo satysfakcjonuje 

członków Komisji. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju 

Gospodarczego Sebastian Czwojda zadał pytanie o budowę zbiornika 

retencyjnego w Gostyniu w miejscu, gdzie znajdują się torfowiska. 

Kierownik PGW WP w Gostyniu Agnieszka Zielińska zgodziła się, że 

torfowiska są ważnym elementem pochłaniającym nadmiar wody, więc 

budowa zbiornika w tym miejscu mogłaby spowodować więcej szkody niż 

pożytku. Omówiła kwestię rowów i współpracy z rolnikami w tym temacie. 

Radny Alfred Siama zapytał o monitoring na rzece Kania. Jak on 

funkcjonuje. 

Kierownik PGW WP w Gostyniu Agnieszka Zielińska odpowiedziała, że 

nie jest to monitoring wizyjny. W korycie rzeki są zamontowane dwie sondy: 

jedna na wodzie górnej, a druga na wodzie dolnej i są robione odczyty 

poziomu wody. Został on uszkodzony, stąd wykazana kwota kosztu naprawy. 

Radny Alfred Siama zapytał o tamy bobrowe w kontekście całkowitej 

ochrony bobra. 

Kierownik PGW WP w Gostyniu Agnieszka Zielińska wyjaśniła, że tamy 

są rozbierane, ale nie wywozi się bobrów, więc odbudowują one swoje tamy. 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Krzysztof Wachowiak zapytał 

o pozwolenie wodno-prawne na oczyszczalnie przydomowe, kto później 

kontroluje to, co spływa w tej wodzie. 

Kierownik PGW WP w Gostyniu Agnieszka Zielińska odpowiedziała, że 

teraz nie jest wymagane pozwolenie, a tylko zgłoszenie wodno-prawne do 

nadzoru i to, co jest w przydomowych oczyszczalniach nie ma prawa dopłynąć 

do ścieków. Są to tzw. zintegrowane przydomowe oczyszczalnie ścieków, 

które mają szczelne zbiorniki i ta podczyszczona woda jest rozprowadzana na 

terenie działki właściciela. 

Radny Alfred Siama zapytał, czy rolnicy, którzy chcieliby z tych zbiorników 

wodnych pobierać wodę do podlewania, mają do tego prawo, czy muszą 

uzyskać zgodę. 



Strona 6 z 6 
 

Kierownik PGW WP w Gostyniu Agnieszka Zielińska odpowiedziała, że 

rolnicy mają do tego prawo, ale najpierw muszą uzyskać pozwolenie wodno-

prawne. 

Przewodniczący Komisji Tomasz Skibicki zadeklarował zaproszenie 

kolejno wszystkich przedstawicieli z Nadzorów Wodnych na posiedzenie 

Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska. 

Zastępca Przewodniczącego Krzysztof Wachowiak zapytał o rów w pasie 

drogowym przy wyremontowanej drodze w Dzięczynie, kto powinien zająć się 

tym rowem. Czy jest to obowiązek spółki wodnej. Dodał, że po modernizacji 

drogi wybudowano barierki, które mogą utrudniać pracę. 

Sekretarz Powiatu Justyna Dębska wyjaśniła, że jest w pasie drogi to 

utrzymaniem zajmuje się zarządca drogi. Mamy zapytania ofertowe na 

odmulenie rowów znajdujących się w pasie drogi należącej do powiatu. 

 

Ad 6) 

Wolne głosy i wnioski. 

Zapoznanie z odpowiedzią na wniosek Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska. 

Zastępca Przewodniczącego Krzysztof Wachowiak poruszył temat ulicy 

Kusza w Poniecu, która przy dużych opadach jest stale zalewana, jest to ulica 

w ciągu drogi powiatowej, a ujście kanalizacji znajduje się w rowie 

kolejowym. 

 

Ad 7) 

Przewodniczący Komisji Tomasz Skibicki podziękował zebranym za przybycie, 

po czym zamknął 25 posiedzenie Komisji. 

 

Wiceprzewodniczący 

Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska 

 

/-/ Krzysztof Wachowiak 

 

Protokołowała: Izabela Andrzejewska 


